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Poštovani brucoši, uvažene kolege profesori, dragi prijatelji, dobrodošli na Pravni fakultet za
privredu i pravosuđe.
   Za vas koji stojite preko puta današnji dan najvažniji je od rođenja o kome naravno niste
odlučivali. Ovo je vaša prva, samostalna nadam se i ozbiljna životna odluka, odluka od koje bi
trebao da zavisi dobar deo života koji je pred vama. Fakultet za koji ste se odlučili deo je
Univerziteta Privredna akademija najstarijeg privatnog Univerziteta u Vojvodini u čijem sastavu
radi 5 fakulteta - Pravni fakultet, Fakultet za ekonomiju i inženjerski menadžment, Stomatološki
fakultet, Farmaceutski fakultet i Fakultet za menadžment i finansije. Prve studente upisali smo
2000 te godine i to 12 studenata.

      

    Danas nas na fakultetu ima gotovo 3000 koji studiraju u više od 7500 m2 savremenog
prostora za izvođenje svih nastavnih aktivnosti. Pored ustanove u Novom Sadu akreditovali
smo i 4 visokoškolske jedinice i to u Beogradu, Subotici, Nišu i Šapcu. Akreditovali smo i studije
na daljinu i na njima imamo određen broj studenata.
   Ponosno ističemo da smo u Suboticu nakon 75 godina od ukidanja ponovno vratili Pravni
fakultet koji radi u potpuno renoviranom prostoru od preko 800 kvadrata u centru grada.
   Na pravnom fakultetu u ovom trenutku imamo 60 stalno zaposlenih profesora, doktora nauka
u punom radnom odnosu. Imamo i 10 profesora i predavača u dopunskom radnom odnosu. Na
fakultetu je zaposleno i 40-ak asistenata i ostalog nenastavnog osoblja. Upravo danas naš
profesor Mirko Kulić postao je Rektor Univerziteta Privredna akademija.
   Dakle, prerasli smo u ozbiljnu respektabilnu i od strane države i akademske zajednice
poštovanu ustanovu visokoškolskog obrazovanja na kojoj se izvodi nastava na sva tri
akademska nivoa obrazovanja - osnovne studije, master studije i doktorske studije.
   U pogledu međunarodne povezanosti Univerziteta sa ponosom ističemo da imamo veliki broj
sporazuma o saradnji sa inostranim univerzitetima. Ove godine univerzitet je postao i deo
globalne mreže univerziteta Ujedinjenih Nacija što otvara velike mogućnosti učešća na
međunarodnim projektima, konferencijama, razmeni studenata, profesora znanja i nauke.
   Velika pažnja posvećuje se vananstavnim aktivnostima kroz predavanja istaknutih
intelektualaca, diplomata, sudija, advokata, tužilaca. Sklopljen je veliki broj ugovora o saradnji
sa osnovnim višim i apelacionim sudovima. Praksa naših studenata se odvija u tužilaštvima,
advokatskim kancelarijama, javnobeležničkim kancelarijama, velikim privrednim sistemima,
privatnim firmama, radi pružanja što većeg i kvalitetnijeg znanja primenjivog i traženog u ovom
vremenu.
   Konfučije Kineski filozof i reformator davno, pre dve i po hiljade godina rekao je:
   “Ko ne zna, a ne zna da ne zna, opasan je i izbegavaj ga!“
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   „Ko ne zna ,a zna da ne zna, mlad je nauči ga!“
   „Ko zna , a ne zna da zna,spava, probudi ga!“
   „Ko zna i zna da zna,mudar je i sledi ga!“
   Siguran sam da se svako od nas u ovoj mudrosti može pronaći. I tada je potreba za znanjem
predstavljala esenciju naučne misli i katalizator razvoja tadašnje civilizacije. Znanje je i sada u
savremenom svetu neophodan alat za bilo kakav fizički i misaoni posao. Model o kome se ovih
dana i kod nas dosta govori i koji pokušavamo da uspostavimo model dualnog obrazovanja
pored stvaranja profesija i zanimanja koja su usklađena sa potrebama privrede i javnog sektora
inzistitra na neprekidnom usavršavanju stečenog znanja i veština kako bi mogli ići u korak sa
sve višim i složenijim zahtevima za obavljanje pojedinih poslova.
   Doživotno ili permanentno obrazovanje imperativ je našeg vremena. Zato i kada dođu starije
kolege koje su iz raznih životnih razloga napustili obrazovanje u nekom periodu svoje mladosti
da se raspitaju oko nastavka školovanja i kada razgovaramo o tome, uvek kažem, nije sramota
obrazovati se u bilo kojim godinama života, ulagati u sebe na takav način. Sramota je gledati da
prodaš sebe i svoju privatnost, svoj život i svoju intimu u nekim parovima farmama i rialiti
programima. espotrebno i glupo je pratiti nekakve nazovi stralete i starletane preko tvitera
instagrama ili kako god. Gubiti dragoceno vreme da bi videli gde je, šta radi i koliko danas ima
kilograma ili pregleda. Naravno, nije lako odupreti se čitavim timovima marketinških i drugih
stručnjaka koji rade na zaglupljivanju naroda pogotovo mladih ljudi.
   Gde je izlaz? Ivo Andrić u Znakovima pored puta divno kaže:
   “Svi položeni ispiti se po drugi put polažu, i to po mnogo težim merilima. Kod prvog polaganja
može i sreća da pomogne, mogu i profesori kroz prste da progledaju, ali kod drugog ništa od
svega toga. Igra slučaja stane, a svi ljudi se pretvore u hladne, bezobzirne sudije ili neumoljive
svedoke. Ko ne položi propada za uvek.”
   E za taj drugi ispit u stvari vi i mi treba da vas spremimo. Ispit života.
   Koja je naša misija i vizija u svemu ovome. Mi na fakultetu definisali smo osnovne ciljeve u
obrazovanju vas, naših studenata, na način da insistiramo na primenjivom znanju koje ima
trajnu vrednost i sa kojim se odmah možete uključiti u rešavanje konkretnih poslova i radnih
zadataka.
   Moram istaknuti nešto što upravo govori u prilog pomenutom i čime smo se snažno izdvojili
ove godine od ostalih fakuteta, a to je činjenica da smo za naših 20 svršenih studenata u
škkolskoj 2015/16. obezbedili radna mesta, odnosno posao u renomiranoj advokatskoj
kancelariji odmah nakon diplomiranja.
   Profesori koji su bili dugogodišnje sudije, privrednici, tužioci i advokati, sigurno znaju kojim
putem će vas dovesti do znanja koje imaju kvalitetni i traženi pravnici. Koju količinu znanja ćete
odavde iz ove fabrike znanja poneti sa sobom zavisi isključivo od vas i budite uvereni da samo
diploma nije dovoljna da se negde zaposlite. Neko će reći dovoljna je veza. Verujte mi na reč
ako ništa ne znate brzo ćete i taj posao izgubiti. Vreme neznanja odavno je prošlo. Svakom
trebaju školovani ljudi koji znaju da rade,imaju tražene veštine, koji mogu da oposle zadato.
   Dakle, zaljučak je samo jedan, mi smo tu da vam prenesemo znanje, iskustvo, da vas
naučimo a vi treba da od nas uzmete što više.Nadam se i gotovo sam siguran, da ćete sa ovog
fakulteta uz diplomu diplomiranog pravnika otići i kao bolji ljudi. Siguran sam i da na tom
zadatku i mi profesori nastavno i nenastavno osoblje fakulteta nećemo štedeti sebe i vreme da
vam pomognemo da zajedno ovaj četverogodišnji period provedemo okruženi znanjem,
knjigama, u međusobnom poštovanju.
   Da ne bude samo o znanju i knjigama, obavezama, da ne pobegnete odmah. Družićete se,
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međusobno upoznavati, zaljubljivati, boriti za sebe i kolege kroz ELSU, studentski parlament, ići
na brucošijade, takmičiti se ovde i u inostranstvu, besediti, igrati fudbal. Biće to najlepši deo
vašeg života.
   Završio bi sa mislima duhovnika starca Tadeja Vitanovačkog koji kaže:
   „Kakvim mislima se bavimo, takav nam je život.
   Duh se hrani mislima, telo fizičkom hranom.“
   Još jednom dobrodošli u akademski hram, gde još uvek reči ZNANJE; POŠTENJE, MISAO
imaju svoju vrednost. Student je ime svakog od vas i njega pišemo velikim slovima. Dragi
brucoši i vi ste od danas ravnopravni, poštovani i uvaženi članovi našeg fakulteta. Hvala na
pažnji i živeli.
   Pravni fakultet za privredu i pravosuđe u Novom Sadu
   Prodekan za nauku, kvalitet i razvoj, prof dr Milan Počuča
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